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Beste griffie, 

Hierbij de definitieve beantwoording van de vragen van de fractie GroenLinks en de fractie 
Voor de Dorpen. 

Vraag (GroenLinks)
Deze herplant is bedoeld om de bomen te compenseren die afgelopen september aan de 
Maashorstplassen zijn gekapt. Kan de wethouder uitleggen hoe de natuurwaarde van deze 
nieuwe aanplant zich verhoudt tot die van het destijds gekapte bos? 
Beantwoording 
De herplant is ter compensatie van de kap in fase 1 en 2 van het project Maashorstplassen, 
deze kap heeft in fasen plaatsgevonden vanaf 2007. De kap van afgelopen september was 
de 3e fase. Voor deze laatste fase is ontheffing verkregen van de herplantplicht, omdat de 
natuur die ter plaatse wordt ontwikkeld past in het natuurbeleid van de provincie voor deze 
locatie. Het gekapte bos bestond uit monotoon naaldbos van 50 tot 60 jaar oud. Het nu 
aangeplante bos bestaat uit diverse loofhoutsoorten en is ook aangeplant in een ecologisch 
wenselijke opbouw met een rand van struikvormende soorten en boomvormers in de kern. Dit 
bos zal daarmee een grotere natuurwaarde gaan ontwikkelen dan het gekapte bos. 
Bovendien komt er op de kaplocatie ook nieuwe natuur (deels bos, deels grasland en 
moeras) terug, waardoor de uiteindelijke oppervlakte natuur is vergroot t.o.v. de 
uitgangssituatie. Bij harmonisatie of herijking van het geldende beleid en de huidige 
werkwijzen kunnen we de raad de mogelijkheid bieden om hierin mee te denken.

Vraag (GroenLinks)
Kan de wethouder ook ingaan op de CO2 die bij de kap en door de afwezigheid van dit bos 
extra is vrijgekomen en of deze binnen dit bestemmingsplan ook met nieuwe aanplant 
gecompenseerd kan worden, en zo ja, op welke tijdlijn?
Beantwoording
Er zijn geen gegevens van de bij de kap vrijgekomen CO2 of van de CO2 die in de nieuwe 
aanplant wordt opgeslagen. Het gaat in dit geval om boscompensatie op grond van de Wet 
Natuurbescherming. CO2-compensatie is hierbij geen vereiste. Er is op wetenschappelijk 
gebied ook nog veel discussie over dit onderwerp. Maar naaldbossen zouden, door een 
andere water- en energiehuishouding dan loofbossen, het broeikaseffect mogelijk eerder 
verergeren dan afremmen. Vanuit dat oogpunt is deze herplant in enkel loofhoutsoorten te 
verkiezen boven het gekapte monotone naaldbos.  

 
Vraag (Voor De Dorpen)
Niet alle exoten zijn uit het herbeplantingsplan verwijderd, klopt dat en heeft dat een reden?
Beantwoording
In de soortenlijst zijn enkele soorten opgenomen die inderdaad niet autochtoon zijn. Maar dat 
zijn wel soorten die al lange tijd geleden bijvoorbeeld vanuit Amerika in Europa zijn ingevoerd 
en zich vanuit de aangeplante bomen spontaan hebben gevestigd en zich hebben ontwikkeld 
tot bewoner van onze loofbossen. De soort waarvan wij gevraagd hebben om deze 
achterwege te laten wordt gezien als invasief waardoor deze andere soorten kan verdringen. 

Vraag (Voor de Dorpen)
Voor de diversiteit lijkt het plan wat weinig inheemse soorten te gebruiken. Klopt dat en is 
daar een reden voor?
Beantwoording
De diversiteit aan soorten voor aanplant van een bosperceel is met deze lijst zeker niet 
gering. Er is geen specifieke reden voor deze verhouding tussen strikt inheemse en niet 
autochtone soorten. 



Vraag (Voor de Dorpen) 
Is het mogelijk om in toekomstige plannen meer regels betreffende verhouding exoot-
inheems en diversiteit op te nemen?
Beantwoording 
Voor aanplant in het buitengebied gaan wij standaard uit van inheemse soorten. Bij aanplant 
door onszelf bij voorkeur ook nog van autochtoon plantmateriaal. Bij beplantingsplannen voor 
aanplant verbonden aan ruimtelijke ontwikkelingen wordt hier ook op getoetst. Deze herplant 
voor de Maashorstplassen neemt hierin een wat bijzondere positie in, omdat de uitvoering 
van dit project is verbonden aan een al 20 jaar geleden gesloten contract, wat niet op alle 
onderdelen de uitwerking heeft gekregen die we daar nu aan zouden verbinden. Bij 
harmonisatie of herijking van het geldende beleid en de huidige werkwijzen kunnen we de 
raad de mogelijkheid bieden om hierin mee te denken.  

Vriendelijke groeten,

Roel van Leendert
Beleidsmedewerker Economie en Gebiedsontwikkeling


